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El Comú de Sant Julià de Lòria s’afegeix a les 
mostres de condol per qui fou

Ricard Tor Riba
 Cònsol major (1988-1995)

Conseller de Comú (1970-1973)

EfemèrideLa dada¿Sabies que...

Sidney, ciutat d’uns 4 milions d’habitants, ocupa el doble de 
terreny que Pequín (11 milions) i és sis vegades més gran que 
Roma (població que té el mateix nombre d’habitants)?

2,8 milions d’euros són els que el fiscal considera que el Barça 
no ha pagat a Hisenda del fitxatge de Neymar el 2014.

4 de febrer de 1945
Arrenca la Conferència de Ialta amb 
Roosevelt, Churchill i Stalin.

PRECAMPANYA

Junts proposa apujar el salari 
mínim per sobre de mil euros
El Partit Socialdemòcrata 
(PS)+Verds+Iniciativa Ciutada-
na (IC)+independents apujarà 
el salari mínim interprofessional 
“per sobre dels 1.000 euros” si té 
responsabilitats de govern. Per 
aquesta formació política, el salari 
mínim actual, que sobretot cobren 
molts joves i persones jubilades, 
és “insuficient” per poder viure de 
manera “digna” al país i fer front 
a les “despeses essencials”. El nú-
mero 1 de la llista nacional, Pere 
López, va explicar que es proposa 
aquesta mesura perquè “una per-
sona no pot cobrar menys del que 
costa viure”. Segons va explicar, 
hi ha pensionistes que amb més 
de 40 anys cotitzats a la seguretat 
social reben una renda inferior al 
salari mínim.

L’increment exacte que s’apli-
caria encara no està determinat, 
però la intenció seria que el sa-
lari mínim representés almenys 
el 50% del salari mitjà, que en 
aquests moments és de 2.042 
euros, amb la qual cosa seria de 
1.021 euros aproximadament, o 
sigui uns 59 euros més que ara. 
Actualment el salari mínim està 
situat en 962 euros i ha estat mo-
tiu recentment d’un advertiment 
a Andorra del Comitè Europeu 
dels Drets Socials del Consell d’-
Europa perquè no arriba a aquest 

50% que estipula la Carta Social 
Europea. López va recordar que 
l’augment del salari mínim, més 
enllà de la repercussió social que 
suposarà, també tindria una inci-
dència positiva sobre l’economia 
local perquè les persones que el 
cobren disposarien de més capaci-
tat de despesa. “Millorar el poder 
adquisitiu de la gent és una de les 
maneres de motivar el consum in-
tern i reactivar l’economia.” 

Una altra mesura que proposa 
la coalició progressista en l’àmbit 
del treball és la posada en marxa 
de dos programes ocupacionals, 
que estarien centrats en els àm-
bits de l’atenció a la dependència 
i de la protecció del medi ambient 

i la realització d’activitats a la na-
tura. Es tracta, segons va explicar 
López, de dues àrees que poden 
ser “nínxols” per a la creació de 
nous llocs de treball. I és que, se-
gons va dir el candidat a cap de 
Govern, un dels problemes actu-
als perquè les persones inscrites 
al Servei d’Ocupació trobin feina 
és que habitualment el seu currí-
culum no s’adapta a les demandes 
del mercat laboral. Per aquesta 
raó, la intenció d’aquesta opció 
política és que s’impulsin des de 
la Taula de Treball aquest tipus de 
formacions noves, que serien su-
fragades pel Govern. 
Redacció // Andorra la Vella
@mes_andorra 

El número 1 de la llista nacional de la coalició progressista, Pere 
López, en la roda de premsa d’ahir.                                                                // T. M.

SDP

Víctor Naudi es reuneix 
amb l’ATMCA i l’Acoda
El cap de llista de Socialdemo-
cràcia i Progrés (SDP), Víctor 
Naudi, i el número 3 a la naci-
onal, Joan Marc Miralles, es van 
reunir ahir amb representants 
de l’Associació de Transportis-
tes de Mercaderies i Carburants 
(ATMCA). Entre els temes que 
es van abordar hi va haver la si-
tuació dels accessos amb França 
durant l’hivern i els constants 
tancaments que es produeixen. 
Els candidats d’SDP i els repre-
sentants de l’ATMCA van coin-
cidir que cal més col·laboració 
transfronterera i un intercanvi 
d’informació permanent entre 

les autoritats franceses i les an-
dorranes en relació a l’estat dels 
accessos. També es va parlar de 
la necessitat de millorar la mo-
bilitat interna i de les zones de 
càrrega i descàrrega. Naudi i el 
número 14 de la llista nacional, 
Jaume Bartumeu,  es van reunir 
amb una delegació de l’Associ-
ació de Contractistes d’Obres 
(Acoda). SDP va reiterar que 
és favorable a enllestir el desvi-
ament de Sant Julià de Lòria en 
considerar-lo una obra pública 
estratègica per al país.
Redacció // Andorra la Vella
@mes_andorra 

TROBADA

El Saló del videojoc oferirà 
provar la realitat virtual
El Saló del videojoc i internet 
tornarà a la sala del Prat del Rou-
re d’Escaldes-Engordany entre 
el 20 i el 22 de febrer. El director 
d’Andorra Telecom, Jordi Nadal, 
i la cònsol major escaldenca, Tri-
ni Marín, van donar a conèixer 
ahir les novetats, entre les quals 
s’hi troba la instal·lació d’un es-
pai en què, per primera vegada a 
Andorra, es podrà provar la reali-
tat virtual augmentada amb unes 
ulleres especials. 

D’altra banda, el saló també 
vol tenir aquesta vegada una mi-
rada retro i per això els assistents 
podran gaudir d’uns 3.000 vide-
ojocs històrics, des dels “men-
jaclosques fins als marcians”, 
amb dues màquines recreatives 
de fa uns 30 anys. El certamen 
acollirà també una zona per ju-
gar al bàsquet de forma virtual 
i una altra Kinect Adventures 
(infantil). També s’augmentarà 
fins a 30 el nombre de PC mul-
timèdia d’última generació i es 
donarà molta importància als 
tornejos, tant presencials com 
online. Algunes de les partides 

més importants es transme-
tran en temps real. També està 
previst un concurs  de triples 
amb la Xbox Kinnect fent llan-
çaments virtuals i els finalistes 
s’enfrontaran amb jugadors del 
MoraBanc.

Andorra Telecom ha posat 
en marxa la web www.salodel-
videojoc.com, a través de la qual 
es pot tenir informació sobre 
l’esdeveniment. A més, es po-
sarà a la venda la samarreta del 
saló pel preu d’un euro i els di-
ners recaptats aniran destinats 
a l’Escola Especialitzada Nostra 
Senyora de Meritxell. El pressu-
post del certamen serà similar al 
de l’any passat, uns 40.000 euros, 
i segons va indicar Nadal, que 
considera que està “consolidat”, 
l’objectiu és arribar als 800 ins-
crits i els 6.000 visitants. Marín, 
per la seva banda, va expressar la 
seva satisfacció pel fet que el saló 
es faci de nou a Escaldes-Engor-
dany i va destacar el gran atractiu 
de la cita per als adolescents.
Redacció // Andorra la Vella
@mes_andorra 


